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Nositelj ste liste SDP-
a za predstojeće izbore za 
EU. Budući da ste na po-
sljednjim izborima dobi-
li najviše glasova u našoj 
županiji, kakva su očeki-
vanja na ovim izborima?

Prvo, još jednom želim 
zahvaliti Dubrovčanima, 
Župljanima, Konavljanima 
i svim biračima što su mi 
darovali povjerenje. Na-
dam se kako sam ga svojim 
zauzimanjem za jadran-
sku Hrvatsku i opravdao. 
Konkretno, mislim na us-
postavljanje Međuskupi-
ne za mora, rijeke, otoke 
i priobalna područja Eu-
ropskog parlamenta i Taj-
ništva za otoke Europske 
komisije, čime je prvi put 
priznata posebnost prio-
balnih područja i otoka, te 
osiguran novac za njihovu 
energetsku tranziciju oto-
ka. Otoci su postali trajnim 
dijelom politika EU, a po-
sebnu čast osjećam što su 
me europski otočani no-
minirali kao zastupnika 
koji je najviše napravio za 
njih.

U sljedećem mandatu 
u EP, želim osigurati do-
datnih sto milijuna eu-
ra za projekte energetske 
tranzicije i dva nova velika 
programa tehničke pomo-
ći za stanovnike, odnosno 
korisnike koji žive i rade u 
otočnim i priobalnim po-
dručjima i nadam se po-
novno dobiti podršku bi-
rača za svoj rad.

Što smatrate svojim 
najvećim uspjehom tije-
kom prethodnog manda-
ta?

Mandat sam započeo 
zadavši si dva cilja: afirma-
ciju jadranske Hrvatske, o 
čemu sam vam ranije već 
govorio i na što sam izni-
mno ponosan, a u vanjskoj 
politici sudjelovanje u kre-
iranju europske politike 
prema jugoistoku Europe. 
Ulaganjem amandmana, 
postigao sam da granica 
Republike Hrvatske bude 
priznata kao vanjska gra-
nica Europske unije, zbog 
čega je Hrvatska posta-
la članicom i stekla pravo 
koristiti sredstva Europske 
granične i obalne straže te 
se hrvatska granica štiti 
kao schengenska. U tom 
sam okviru od Europskog 
parlamenta dobio politič-
ku podršku ulasku Hrvat-
ske u schengenski prostor, 
čim Hrvatska za to ispuni 
sve uvjete. Na ulasku Hr-
vatske u schengenski pro-
stor planiram nastaviti 
raditi i u sljedećem man-
datu.

Kao predsjednik Iza-
slanstva Europskog parla-
menta za Bosnu i Hercego-
vinu i Kosovo i izvjestitelj 
Progresivnog saveza soci-

jalista i demokrata u sjeni 
za Makedoniju, kontinui-
rano sam radio na osigu-
ravanju mira i sigurnosti u 
Hrvatskoj, Europskoj uniji 
i našem susjedstvu. Uko-
liko dobijem povjerenje 
građana za novi mandat, 
nastavit ću raditi u odbo-
rima čiji sam član bio u 
ovom sazivu - odboru za 

vanjske poslove, osobito 
pododboru za sigurnost i 
obranu te odboru za regi-
onalni razvoj.

Među projektima ko-
je sam pokrenuo, poseb-
no ističem Water Saving 
Challenge projekt (WA-
SAC), u kojem su sudje-
lovali hrvatski otoci Vis i 
Lastovo, gdje je kroz pa-

metno upravljanje resur-
sima pokazano kako otoci 
mogu uštediti čak četvr-
tinu vode! Projekt je vi-
šestruko nagrađivan, a 
preuzela ga je i Otočka ko-
ordinacija Nordijskog vi-
jeća ministara, koja po-
kreće projekt štednje vode 
na baltičkim otocima, po 
uzoru na naš projekt.

Sustavno sam promo-
virao zaštitu autohtonih 
hrvatskih proizvoda kroz 
stručne radionice po ci-
jeloj Hrvatskoj, s ciljem 
povezivanja proizvođa-
ča međusobno, kao i sa 
stručnjacima. Nakon više 
od tri godine skupljanja 
različitih iskustava, moj je 
ured izdao Priručnik „Au-
tohtoni proizvodi i oznake 
kvalitete Europske unije“, 
opremljen alatima i infor-
macijama za uspostav-
ljanje kvalitetne i održive 
proizvodnje. Na tome ta-
kođer želim nastaviti raditi 
i u sljedećem mandatu, jer 
hrvatski proizvođači zaista 
imaju što ponuditi europ-
skim potrošačima i želim 
da budu uspješniji.

Zalagao sam se za na-
stavak dosegnutih načina 
razmjene roba i usluga Hr-
vatske s članicama CEFTA-
e, nakon našeg ulaska u EU 
te amandmanima pomo-
gao da se hrvatskim podu-
zetnicima osigura tradici-

onalan obujam trgovine s 
Bosnom i Hercegovinom, 
kao jednim od najvažni-
jih izvoznih tržišta. Time 
su spašene doslovno tisu-
će radnih mjesta u RH, što 
mi je posebno važno kao 
socijaldemokratu.

Volim vidjeti da građa-
ni vide i one male, sva-
kodnevne koristi članstva 
u EU, kao što je bilo u slu-
čaju s programom wifi4eu 
za koji sam intenzivno lo-
birao u Hrvatskoj. Prijavi-
lo se više od 300 hrvatskih 
jedinica lokalne samou-
prave, a europska sredstva 
odobrena su za čak 224 hr-
vatske općine i gradove.

Nakon šest godina, mo-
gu reći da smo moji surad-
nici i ja pokrenuli dobre 
stvari i ostvarili značajne 
rezultate u korist hrvatskih 
otočana, gospodarstveni-
ka, malih proizvođača - 
naših građana.

Izbori za EU parlament 
trebali bi pokazati kakav 
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Predsjednički izbori

Volim vidjeti da građani vide i one male, svakodnevne 
koristi članstva u EU, 

kao što je bilo u slučaju s 
programom wifi4eu za koji 
sam intenzivno lobirao u 
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je odnos snaga na hrvat-
skoj političkoj sceni. Koli-
ko SDP očekuje mandata?

SDP je zadao politički 
cilj ponovno osvojiti ba-
rem jednak broj glasova 
kao i na prethodnim eu-
ropskim izborima prije pet 

godina. Kao koalicija smo 
osvojili četiri mandata, od 
kojih su tri pripala SDP-u. 
Isti broj glasova, bez onih 
koje su dobile druge čla-
nice koalicije, preračunato 
znači tri mandata za SDP.

Dosta je kritika tijekom 
predizborne kampanje da 
se vodi kao da je riječ o lo-
kalnim, a ne izborima za 
EU parlament. Smatrate li 
da bi ljudima trebalo vi-
še približiti ingerencije EU 
institucija i objasniti im 
koje su njihove prednosti?

Građani jednostav-
no nisu u dovoljnoj mjeri 
obaviješteni do koje mjere 
koja razina predstavničke 
vlasti utječe na njihov sva-
kodnevni život. Zastupnici 
koji iz Hrvatske odu u Eu-
ropski parlament, bit će 
oni koji će određivati više 
od dvije trećine odluka ko-
je će se poslije oblikovati i 
hrvatsku, kao i širu europ-
sku stvarnost, unutar koje 
građani Hrvatske žive i ra-
de, sklapaju poslove, putu-
ju i obrazuju se.

Ured Europskog parla-
menta u Hrvatskoj ove go-
dine provodi tzv. get out 
to vote kampanju ovajpu-

tglasam.eu, kojom poseb-
no među mladima želi po-
većati izlaznost na izbore. 
SDP kao stranka radi na 
terenu, a od početka go-
dine i dodatno na mobi-

lizaciji među članovima 
i simpatizerima, kako 

bi što veći broj bira-
ča izašao na birač-
ka mjesta 26. svib-
nja.

No, dugoroč-
no rješenje za ve-
ću izlaznost na 
izborima je ko-
načno uvođenje 
građanskog od-
goja u Hrvatskoj, 

koji će nove gene-
racije poučiti tome 

da su njihovi vijećni-
ci, zastupnici i euroza-

stupnici njima odgovor-
ni i da svojim glasovima 
zaista biraju one koji će u 
njihovo ime u predstav-
ničkim tijelima donositi 
odluke.

Koliko će rezultati izbo-
ra utjecati na stabilizira-
nje Davora Bernardića na 
čelu stranke, a koliko utje-
cati na rejting SDP-a?

Rezultat izbora za Eu-
ropski parlament bit će 
povod za propitivanje vod-

stva stranke, bio on očeki-
van, bolji ili lošiji. Ukoli-
ko SDP izbori manje od tri 
mandata, to ćemo morati 
analizirati prema kriteri-
jima od lanca odlučivanja 
do kvalitete kampanje. Ta-
ko će predmet ocjena biti 
i odluke Davora Bernardi-
ća, koji je zaslužan za ova-
kav sastav liste. Našu listu 
smatram najjačom na po-
litičkom tržištu. Od samo-
stalnog izlaska na izbore, 
preko primjene rodne rav-
nopravnosti kroz zip mo-
del, do kombinacije isku-
snih i dokazanih političara 
s rezultatima u EP, poput 
kolegice Borzan i mene, 
kao i priznavanja političke 
snage i kvalitete svojih po-
litičkih rivala u stranci, tu 
političku odgovornost nije 
preuzeo samo predsjednik 
stranke, nego i kandidati.

Prvi dan nakon izbora 
uvijek je dan za zbrajanje 
dojmova, kako u stranci, 
tako i u javnosti. Poruke 
koje tad pošaljemo, odre-
dit će i dojam javnosti i 
naš rejting u sljedećem is-
pitivanju javnog mnijenja.

Tijekom kampanje ovih 
dana obilazili ste Hrvat-
sku. Kakav ste dojam do-

bili, kakvo je raspoloženje 
ljudi s kojima ste se susre-
li?

Radnice i radnike, po-
ljoprivrednike, male po-
duzetnike i obrtnike, gra-
đane u cijeloj Hrvatskoj 
brinu slične stvari. Od 
rada na određeno i pre-
malih plaća za dostojan-
stven život, preko proble-
ma u pristupu socijalnoj i 
zdravstvenoj zaštiti, nedo-
stataka u lokalnoj komu-
nalnoj infrastrukturi do 
teško dostupnog novca za 
pokretanje malih poduze-
ća i obrta. Nadalje, mnogi 
su iskreno nesretni zbog 
korupcije koja je u Hrvat-
skoj prisutna na svim ra-
zinama, prepričavaju slu-
čajeve nepravdi koje su 
doživjeli. Zbog svega tog 
mnogi koji još nisu otišli 
raditi u druge zemlje čla-
nice EU, pitaju se trebaju 
li otići.

Hrvatska je za prora-
čunsko razdoblje od 2014. 
do 2020. na raspolaganje 
dobila gotovo 10,8 mili-
jardi eura sredstava i eu-
ropskih fondova. Do sada, 
iskoristili smo jedva 15 po-
sto, a u medijima zadnjih 
dana možemo vidjeti i da 
je u dodjeli tih sredstava 

bilo puno nepravilnosti i 
korupcije. Tu leži golem 
problem u percepciji EU 
u Hrvatskoj.

No, isto tako treba pri-
znati da je i u različitim 
regijama različito raspo-
loženje. Na sjeverozapadu 
Hrvatske, koji je dugo ori-
jentiran industriji i usluž-
nim djelatnostima, veći je 
optimizam, a slično mogu 
reći i za Kvarner i Dalma-
ciju, posebno u sredina-
ma koje su doživjele novi 
zamah zahvaljujući turiz-
mu. No, i tu građani po-
staju sve zabrinutiji zbog 
velikih potreba za komu-
nalnom infrastrukturom 
koja ne može trpiti toliki 
broj gostiju. Više od mili-
jarde eura namijenjeno je 
u pravo projektima komu-
nalne infrastrukture i po-
trebno je da gradovi i nji-
ma bliske općine zajedno 
rade na takvim velikim 
projektima jer same ne-
će moći konkurirati za ta 
sredstva.

Dakle, EU nudi mnoga 
rješenja, no na našoj je lo-
kalnoj i nacionalnoj vlasti 
da ih iskoristimo. Ako ih te 
vlasti ne iskoriste, na slje-
dećim ih izborima treba 
mijenjati.
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U Hrvatskoj nam krajem godine predstoje 
predsjednički izbori. Kao mogući protukan-
didati aktualnoj predsjednici spominju se biv-
ši premijer Zoran Milanović i vi kao dosadaš-
nji EU parlamentarac? Imate li ambicija u tom 
pravcu ili ipak ostajete u Bruxellesu?

U potpunosti sam usmjeren na rad u kampanji 
za izbore za Europski parlament, jer želim da 
građani u EP imaju predstavnike koji će tamo 
najbolje zastupati Hrvatsku i socijaldemokrat-
ske vrijednosti suradnje i ravnopravnosti, koje 
Europi i Hrvatskoj nasušno trebaju. Bilo bi od 
mene neodgovorno prema stranci i biračima da 
preskačem stepenice i špekuliram o tome što 
će biti nakon europskih izbora.


